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Vuosikertomus 2022 

Vuosi 2022 oli Dendrologian Seuran 53. toimintavuosi. Sen lopussa seuraan kuului 1086 henkilöä. Näistä 
vuosijäseniä oli 781, opiskelijajäseniä 37, perhejäseniä 53 ja ainaisjäseniä 212. Maatalous- ja metsätieteiden 
tohtori (h.c.) Pentti Alanko, professori Leena Hämet-Ahti, puutarhaneuvos Arno Kasvi ja professori Peter M. 
A. Tigerstedt olivat seuran kunniajäseniä. 

 

56 prosenttia seuran jäsenistä asuu Etelä- ja Lounais-Suomen AVI-alueilla. Itä-Suomessa asuvan jäsenistön 
jäsenistö ei yhdeksässä vuodessa vähentynyt, mutta Pohjois-Suomessa ja Lapissa seuran jäsenkunta on 
kutistunut suhteellisesti eniten (25 %). Eteläsuomalaisten joukosta on poistunut suurin määrä (67). 

 

Seuran jäsenmaksut olivat 

- vuosijäsen 38 € 
- perhejäsen 11 € 
- opiskelijajäsen 15 € 
- ainaisjäsen 500 €  
- kannattajajäsen 300 € 
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Tilikauden tulos oli 2 880,45 euroa ylijäämäinen (edellisellä tilikaudella 45 674,83). Suurpuuopasrahaston 
pääoma pidettiin entisellään ja se oli 16 729,54 euroa.  Suomen puu- ja pensaskasvion ja muiden kirjojen 
myynnistä saatiin 8 841,75 euron tuotot (edellisellä tilikaudella 57 828,91 euroa).  

Hallitus ja toimihenkilöt 

Hallituksen puheenjohtajana toimi Katja Uski, varapuheenjohtajana Juha Raisio ja sihteerinä Jouni Juntu-
maa. Kirsi Koponen vastasi jäsenasioista, postituksesta ja julkaisuvaraston hoidosta. Muut hallituksen jäse-
net olivat Aino Anttila, Juha Fagerholm, Timo Louna, Terho Marttila, Inkeri Salo, Anneli Viherä-Aarnio ja 
Henry Väre. Antti Autio ja Aulikki Kauppila olivat varajäseniä. Hallitus kokoontui kevätkaudella 24.1., 11.2., 
11.4., 12.5.2022. Kokoukset järjestettiin Teamsin välityksellä. Syyskauden kokoukset pidettiin 25.8. Luon-
nontieteellisen keskusmuseon tiloissa Kaisaniemessä,13.10. Annalassa Hyötykasviyhdistyksen tiloissa ja 
3.11.2022 Tieteiden talolla. Kokouksiin oli mahdollisuus osallistua myös Teamsissä. Lisäksi 14.-16.9.2022 
pidettiin sähköpostikokous. 24.5.2022 hallitus teki retken Meilahden arboretumiin. 

Varainhoitajana ja kirjanpitäjänä toimi Liisa Sivonen, tilintarkastajana Arto Sopanen (Mielleyhtymä Oy) ja 
toiminnantarkastajana Leena Lindén.  

Jäsenkokoukset  

Etäyhteydellä 21.4.2022 pidetyn kevätkokouksen puheenjohtajana toimi Päivi Islander, sihteerinä Jouni 
Juntumaa ja pöytäkirjan tarkastajina Annikki Kestilä ja Kirsi Koponen. Vuoden 2021 tilinpäätös ja toiminta-
kertomus hyväksyttiin ja hallitukselle myönnettiin vastuuvapaus. Kokoukseen osallistui 13 jäsentä. 

Syyskokous pidettiin Taxus-seminaarin jälkeen 2.12.2022 Tieteiden talolla Helsingissä. Puheenjohtajana 
toimi Kimmo Kolkka, sihteerinä Jouni Juntumaa ja pöytäkirjan tarkastajina Aino Anttila ja Aulikki Kauppila. 
Kokouksessa hyväksyttiin toimintasuunnitelma, jäsenmaksujen suuruudet ja talousarvio vuodelle 2023. 
Paikalla oli 26 jäsentä. Seuran puheenjohtajaksi valittiin hortonomi Katja Uski. Hallituksen varsinaisiksi jäse-
niksi valittiin Jouni Juntumaa, Kirsi Koponen ja Timo Louna sekä varajäseneksi Antti Autio. 

Koulutus ja muu toiminta  

Kevätkokouksen 21.4.2022 jälkeen kuultiin erikoistutkija Anneli Viherä-Aarnion esitelmä Paju – puskista 
biokiertotalouteen. 

Seura järjesti päiväretken Turun seudulle 11.6.2022. Retken aluksi Simo Laine esitteli Ruissalon kasvitieteel-
listä puutarhaa minkä jälkeen siirryttiin Turun keskustaan ja Kupittaan alueelle Aki Männistön opastamina. 
Retkelle osallistui 28 henkilöä. Suunniteltu kotimaanretki Lappeenrannan seudulle peruuntui, kun osallistu-
jia ei ilmoittautunut riittävästi. 

Vuoden puuvartissuku oli marjakuuset (Taxus). Anneli Viherä-Aarnio esitteli suvun Sorbifoliassa 4/2020. 
Marjakuusia koskeva seminaari järjestettiin 2.12.2022 Tieteiden talolla Helsingissä. Katja Uski juonsi tilai-
suuden ja siihen osallistui 40 henkilöä. Seminaarissa pidettiin esitelmät 

- Marjakuusikasvien (Taxaceae) heimon esittely, yli-intendentti Henry Väre 
- Ahvenanmaan marjakuuset, yli-intendentti Henry Väre 
- Marjakuusten (Taxus) yleisesittely ja lajikkeet, puutarhuri Antti Autio 
- Puulajivalikoiman monipuolistaminen metsänviljelyssä, erikoistutkija Katri Himanen. 
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Lausuntoja ja julkisuutta 

Loviisan Kappelinpuiston viemäröintityö uhkasi alueen arvokasta puustoa. Seura laati lausunnon, jossa puo-
lustettiin vanhan puuston arvoa ja merkitystä. Maisematyösuunnitelmaa muutettiin siten, että puusto sääs-
tyi. Seura on tehnyt lausunnon Lappeenrannan arboretumin säilyttämistä koskevan lausunnon Lappeen-
rannan kaupungille vuonna 2021. Asian käsittely jatkui ja lausuntoa päivitettiin. Seuralta pyydettiin tietoa 
Nokian Pitkäniemen sairaalan puiston puustosta, koska Nokia kaupunki on kaavaoittamassa aluetta. Tietoja 
on lähetetty Kaarina Davisille. 

Seuran edustajia esiintyi ja sen julkaisuja esiteltiin tiedotusvälineissä. 

- Karlin, Antti: Komeimmat puut kansissa. Laitilan Sanomat 1.3.2022 
- Kasvupisteessä. Suomen Luonto 3/2022:26–31. Haastattelu. Anneli Viherä-Aarnio 
- Kunnioitusta vanhuksille. Japanilaiset uskovat, että vanhoilla puilla on sielu. Siksi niistä pidetään parempaa huolta 

kuin lännessä. Haastateltavana puuasiantuntija Juha Raisio. Helsingin Sanomat 9.10.2022 
- Lensu, Hanna: Tiedätkö, missä tämä mahtava mänty kasvaa? Sen juurella kerrotaan kuningas Kustaa III:n ruokail-

leen jo vuonna 1783. Maaseudun tulevaisuus 25.12.2022 
- Lohiranta, Tanja: Vihreät jättiäliset – Suomen suurimmat puut. Ympäristö ja terveys 3/2022 
- Mahla virtaa ennen lehtien puhkeamista. Kysy luonnosta. Suomen Luonto 3/2022:64. Anneli Viherä-Aarnio 
- Mitä joulukuuselle pitäisi juottaa? – Haastattelu, Joulupuusanomat 4: 16–17, Henry Väre 2022 
- Onko koivulla kilpikaarna? Kysy luonnosta. Suomen Luonto 2/2022:62. Anneli Viherä-Aarnio 
- Pyökistäkö puulaji meille? www.metsalehti.fi/blogit/pyokistako-puulaji-meille. 15.4.2022. Anneli Viherä-Aarnio 
- Ruska etuajassa. — Haastattelu, Suomen Luonto 2022, Henry Väre 2022 
- Tolvanen. Mattias: Uudistettu ja kaivattu Suomen puu- ja pensaskasvio. Tieteessä tapahtuu 1/2022 
- Valto, Sari: Mitä me tunnemme puita kohtaan? Ylen ykkönen 29.11. 2022. Puuasiantuntijana Juha Raisio. Ylen 

Areena https://areena.yle.fi/podcastit/1-63508554 
- Visakoivu on voimavara. Blogi. Metsälehti 1.4.2022. Anneli Viherä-Aarnio 

https://www.metsalehti.fi/?post_type=blog&p=464367 
 

Seuran kotisivut ovat osoitteessa www.dendrologianseura.fi. Jouni Juntumaa päivitti niitä. Juntumaa ja 
Inkeri Salo ylläpitivät dendrologit -sähköpostilistaa, seuran Facebook-sivuja ja Facebook-ryhmää. Dendrolo-
git-listalla oli vuoden lopussa 329 jäsentä ja siellä käytiin 51 keskustelua. Facebook-keskusteluryhmässä 
Puut ja pensaat – dendrologien keskusteluryhmä (www.facebook.com/groups/puutjapensaat) oli vuoden 
lopussa 2105 jäsentä ja siellä avattiin vuoden aikana noin 900 julkaisua, lähetettiin yli 5 000 kommenttia ja 
reagoitiin yli 20 000 kertaa. 

Sorbifolia-lehteä toimitettiin neljänä numerona 192 sivua. Lehdessä julkaistiin artikkeleita, kirjallisuusesitte-
lyjä, tiedonantoja, keskustelua, seuran toimintaa koskevia tiedotuksia ja ilmoituksia. Lehti postitettiin jäse-
nille 1 034 osoitteeseen, joista 14 ulkomaille. Vapaa- ja julkaisuvaihtokappaleita lähetettiin kotimaassa 21 ja 
ulkomaille 16 osoitteeseen. Lehdellä oli 45 vuositilaajaa. Irtonumeroita myytiin Tiedekirjassa. Dendrologian 
seuran tiedotuksia ja Sorbifolian vuosikertoja (19701999) on digitoitu Helsingin yliopiston Helda-
tietokantaan (https://helda.helsinki.fi/) 

Suomen puu- ja pensaskasvion uutta painosta myytiin Tiedekirjan kautta 91 kpl. Vihreitä jättiläisiä myytiin 
201 kpl. Suomalaisia puulajipuistoja -kirjaa myytiin 14 ja Puiden jäljillä -kirjaa kolme kappaletta. Seura lähet-
ti julkaisujaan vaihtoon 13 tieteelliseen seuraan, yhdistykseen ja tutkimuslaitokseen. 

Työryhmät 

Seuran hallitus on järjestynyt 10 työryhmäksi.  

- Vuoden puusuku: Juha Raisio (vetäjä), Antti Autio, Juha Fagerholm, Timo Louna, Terho Marttila Anneli Viherä-
Aarnio ja Henry Väre.  

- Tiedotus: Jouni Juntumaa (vetäjä), Inkeri Salo, Leena Helynranta. 
- Ulkomaanmatka: Juha Fagerholm (vetäjä), Henry Väre, Jouni Juntumaa. 
- Kotimaanmatka: Anneli Viherä-Aarnio (vetäjä), Terho Marttila ja Henry Väre. 
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- Sorbifolia: Henry Väre (päätoimittaja), Leena Helynranta (toimitussihteeri), Carl-Adam Hæggström, Mikko Piirai-
nen, Juha Raisio, Jaakko Saarinen ja Anneli Viherä-Aarnio. 

- Tiede ja tutkimus: Puu- ja pensaskasvio: Henry Väre ja Leena Helynranta. Mitattujen puiden rekisteri: Aino Anttila 
(vetäjä), Juha Fagerholm, Jouni Juntumaa ja Anneli Viherä-Aarnio. 

- Talous ja markkinointi: Katja Uski (vetäjä), Aulikki Kauppila ja Timo Louna. Ryhmä valmisteli talousarvioesityksen. 
- Kirjasto: Henry Väre (vetäjä) ja Aino Anttila. 
- Arkisto: Aulikki Kauppila (vetäjä). 
 

Dendrologian Seuran kunniajäsen, professori Peter M.A. Tigerstedt kuoli Espoossa 10.10.2022 85-
vuotiaana. Tigerstedt oli seuran perustajajäseniä ja toimi sen puheenjohtajana vuosina 19691973. Hän 
jatkoi seuran hallituksen jäsenenä vuodet 19751984 ja 19911996. Tigerstedt oli keskeisesti mukana seu-
ran kirjahankkeissa, erityisesti Suomen puu- ja pensaskasvion ensimmäisen ja toisen painoksen toimitus-
työssä. Dendrologian Seuran Tiedotuksia -lehden päätoimittajana hän toimi vuosina 19701972. Hänelle 
myönnettiin seuran kultainen ansiomerkki vuonna 1987.  

Kerhot 

Seuran piirissä oli viisi kerhoa. Kerhovastaavana toimi Aino Anttila.  

Lounais-Suomen kerho Quercus 

Kerhon puheenjohtajana toimi Terho Marttila ja sihteerinä Olavi Suominen. 

12.5.2022 Quercus järjesti retken Kaarinaan Rauhalinnan kartanon ympäristöön, jonka pihapiiriä esitteli 
nykyinen omistaja Tiina Puumalainen. Rauhalinnan luontopolun kävelyä opastivat viheraluepäällikkö Terho 
Marttila ja suunnitteluhortonomi Sirkka Laitinen. Kulttuurivaikutteinen lehto oli kartanon kukoistuksen 
aikaan osa sen puistoaluetta. Siellä kasvaa edelleen istutettuja lehtopyökkejä ja euroopanvalkopyökkejä. 
Lehto on vähitellen palautunut luonnontilaiseksi. 

5.6.2022 kerho kävi Kustavin Anavaisissa Osmo Jussilan kesäpaikassa, jossa kymmenet rhododendronit ja 
muut puuvartiset harvinaisuudet kukkivat parhaillaan. Paluumatkalla poikettiin Saaren kartanolla Mietoisis-
sa, jonka kulttuuriympäristöä tilanhoitaja Heidi Lapila esitteli. Koneen säätiön omistama kartano toimii tai-
teilijaresidenssinä. 

19.9.2022 kerho tutustui iltakävelyllään Paraisten kaupungin keskuspuistoon ”Archipelago Central Parkiin” 
viherpalvelusuunnittelija Daniel Falckin johdolla. Kierroksella nähtiin kookas liuskahopeavaahtera, peruuk-
kipensaita ja pyökkejä. Hortensioiden lajikekokeilualue kuuluu Euro Trials -verkoston lajikeviljelykokeeseen. 
Viola Renvallin muistomerkin lähellä kasvat kookkaat rockinpensaspionit tekivät vaikutuksen. 

29.11.2022 kerho vieraili Turun yliopiston kasvimuseossa, jonka toimintaa dosentti Samuli Lehtonen esitte-
li. Sen kokoelmat on tarkoitettu tieteelliseen käyttöön, mutta niitä käytetään myös opetuksessa. Museo on 
verkostoitunut kansainvälisesti. Tuhansia tyyppinäytteitä lainataan eri puolille maailmaa biodiversiteettisel-
vityksiin. Museo ylläpitää laajaa taksonomiaan, floristiikkaan ja luontotietouteen keskittyvää kirjastoa. 

Kerhon sihteeri Olavi Suominen esitteli Lönnebergan arboretumia Lemussa Avoimien puutarhojen päivänä 
5.7.2022. 

Kouvolan kerho  

Kerhon puheenjohtajana toimi Jukka Pehkonen.  
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Puheenjohtaja veti 5.6.2022 puistokävelyn Jaakonpuistossa 15 osallistujalle. Kerho vieraili Arboretum Mus-
tilassa 11.7.2022. Kerho tilasi Sorbifolian vuosikerran Suomen luonnonsuojeluliiton Kymenlaakson piirille. 

Rhododendron-kerho 

Kerhon puheenjohtajana jatkoi Kristian Theqvist, joka toimitti myös kotisivuja yhdessä Matti Huotarin kans-
sa. Osmo Jussila hallinnoi kahvikassaa ja pankkitiliä sekä hoiti kirjastoa. Kirsi Koponen hoiti jäsenkirjanpi-
don. Paula Kiuru, Hannu Saarilahti ja Olli Wuokko toimittivat Rhododendron-lehteä ja Elina Ekroos taittoi 
sen. Olli Wuokko hoiti siemenvälitystä ja Mikko Kuosmanen yhteistilauksia. Yhteyshenkilöinä toimivat Hen-
rika Arle (Pohjoismaat) ja Jussi Lähteenmäki (kerhon nimikkoalue Arboretum Mustilassa). Kerhossa oli 278 
jäsentä. Jäsen- ja lehtimaksu oli 14 euroa. 

5.2.2022 pidettyyn talvikokoukseen osallistui etäyhteyksin 30 kerholaista. Kokouksessa valittiin toimihenki-
löt ja suunniteltiin tulevaa toimintaa. Kokouksen päätteeksi katsottiin ranskalaisen Marc Colombelin esi-
telmä Propagation by an amateur for amateurs.  

Etäyhteyksin 26.4.2022 pidetyssä kevätkokouksessa 23 kerholaista kuuli Paula Kiurun esitelmän Mökkipuu-
tarhan rhodot. Kokouksen yhteydessä järjestettiin Finnish Chapter of American Rhododendron Society jaos-
ton vuosikokous. 

Ruissalon kasvitieteellisellä puutarhalla 24.9.2022 pidettyyn syyskokoukseen saapui 22 kerholaista. Osmo 
Jussila esitteli kerhon taloudellisen tilan ja lähivuosien budjetin. Kokouksen päätteeksi katseltiin kuvia päät-
tyneen kesän kukinnasta Osmo Jussilan Kustavin puutarhassa. Jäsen- ja lehtimaksuksi vuodelle 2023 päätet-
tiin 14 euroa. 

29 kerholaista vieraili 12.6.2022 Arboretum Frickissä Kangasalla ja Hörtsänän Arboretumissa Orivedellä. 

Kerho järjesti kasvien yhteistilauksia Saksasta (Baumschule Stöckmann), koordinaattorina Jussi Lähteenmäki 
ja Puolasta (Jan Ciepłucha), koordinaattorina Anu Tanskanen. Kerho välitti jäsenilleen alppiruusujen ja atsa-
leoiden siemeniä.  

Rhododendron-lehti ilmestyi keskimäärin 300 kappaleen painoksena neljä kertaa. Neljännessä numerossa 
julkaistiin jäsenten valokuvia. Digitoidut lehdet ovat jäsenten luettavissa suojatulla nettisivustolla. 

Pomologian kerho 

Pomologian kerhossa oli 117 jäsentä. Puheenjohtajana toimi Harri Hillilä ja sihteerinä Eero Sihto. 
Kerhon Facebook-ryhmässä oli 1 115 jäsentä.  

Pomologian kerho järjesti varttamiskurssin Turun kasvitieteellisessä puutarhassa Ruissalossa 20.3.2022 
parillekymmelle osallistujalle. Paikan päällä oli perusrunkoja useaa lajia, jalo-oksia monista eri kiinnostavis-
ta lajikkeista, veitsiä ja muita varttamisvälineitä. 
Kerhon syysretkellä 3.9.2022 viitisentoista kerholaista suuntasi Vakka-Taimen taimimyyntitapahtumaan, 
missä oli paljon harrastajia paikalla. Sen jälkeen tutustuttiin Harri Hillilän kotipuutarhan lajikerunsauteen. 
Retken lopuksi vierailtiin Uudessakaupungissa Harri Hillilän vanhempien hedelmätarhalla, jossa on ome-
napuita, päärynäpuita ja luumupuita monia eri lajikkeita.  

Hämeen kerho Kynneppää 

Kynneppään puheenjohtajana toimi Timo Koskinen ja sihteerinä Kirsi Piiroinen. Postituslistalla oli 98 nimeä. 
Aktiivisia kerholaisia oli noin 15.  
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11.5.2022 Timo Koskinen veti iltaretken Hämeenlinnan kaupunginpuistoon eli Parkkiin 14 kerholaiselle. 
Kaupunginpuisto kuuluu Suomen vanhimpiin maisematyylisiin puistoihin. Rehbinderin kierroksella tutustut-
tiin 1840-50 -luvulla syntyneen puiston historiaan ja sen vanhoihin puihin. 

15.6.2022 käveltiin Hämeenlinnan Varikonniemessä Timo Koskisen johdolla. 13 kerholaisen kävely alkoi 
Rautatieaseman hienon katsuran alta ja jatkui saha- ja varikkoalueiden raunioiden ohi tsaarinpoppeleiden 
luo. 

13.8.2022 kahdeksan kerholaista teki Janakkalan Luonto ja Ympäristö ry:n kanssa puulajiretken Leppäkos-
ken Kukonnokkaan Janakkalaan, Heikki Kuikan pihaan. Kuikan arboretumissa kasvaa moninainen kirjo lehti- 
ja havupuita, mm. valkovaleakaasia. Mukana oli kahdeksan kerholaista. 

Hämeen kerho Kynneppää täytti 10 vuotta 13.10.2022. Moni perustamiskokouksessa paikalla olleista on 
edelleen aktiivisesti Kynneppään toiminnassa mukana.  

Oulun kerho 

Kerhon yhteyshenkilö oli Tuomas Kauppila.  


